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 الوحتىياخ فهرس

 ترجوح الإهام يحيى تن هعين، والتعريف تروايح اتن هحرز :الوثحث الأول

ترخًح‌الإياو‌اتن‌يعٍن‌‌:‌الأولانًطهة

انتعرٌف‌ترواٌح‌اتن‌يحرز‌:‌انثانًانًطهة

 التعريف تاختلاف الحكن على الرواج :الوثحث الثاني

قىال‌انناقذ‌انىاحذ‌أختلاف‌ا:‌الأولانًطهة

الاختلاف‌تٍن‌أكثر‌ين‌ناقذ‌:‌‌انثانًانًطهة

: اتن هحرز الرواج الوختلف فيهن في روايح: الوثحث الثالث

‌‌انرواج‌انًختهف‌فٍهى‌ين‌حرف‌الأنف‌إنى‌حرف‌انساي:‌الأولانًطهة
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. الرواج الوختلف فيهن هن حرف السين إلى حرف الياء: الثاني‌الوطلة
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أسثاب اختلاف النقاد في الحكن على الرواج : الوثحث الراتع

‌"اننسخ"الاختلاف‌تسثة‌تغٍر‌إختهاد‌انناقذ:‌‌الأولانًطهة

الاختلاف‌تسثة‌انتىثٍق‌وانتضعٍف‌اننسثً‌:‌‌انثانًانًطهة

‌ين‌حٍث‌انتشذد‌وانتساهم‌الاختلاف‌تسثة‌ينهح‌انناقذ‌فً‌اندرذ‌وانتعذٌم:‌‌انثانثانًطهة
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. التعريف تاتن هعين وتكتاتهوترجوح للإهام يحيى تن هعين : الأولالوثحث 

.‌ترخًح‌الإياو‌ٌحٍى‌تن‌يعٍن:‌‌الأولانًطهة

.‌‌"رواٌح‌اتن‌يحرز"تارٌخ‌اتن‌يعٍن‌انتعرٌف‌تكتاب‌:‌انثانً‌انًطهة

    

 .التعريف تاختلاف الحكن على الرواج : الثانيالوثحث 

.‌اختلاف‌أقىال‌انناقذ‌انىاحذ:‌‌الأولانًطهة

‌‌.الاختلاف‌تٍن‌أكثرين‌ناقذ:‌‌انثانًانًطهة

 

  .الرواج الوختلف فيهن عنذ اتن هعين: الوثحث الثالث

.‌انرواج‌انًختهف‌فٍهى‌ين‌حرف‌الأنف‌إنى‌حرف‌إنى‌حرف‌انساي:‌‌الأولانًطهة

.‌انرواج‌انًختهف‌فٍهى‌ين‌حرف‌انسٍن‌إنى‌حرف‌انٍاء:‌‌انثانًانًطهة

 

 .أسثاب اختلاف النقاد في الحكن على الرواج: الوثحث الراتع 

‌."اننسخ"‌الاختلاف‌تسثة‌تغٍر‌رأي‌الاياو‌فً‌انراوي‌:‌‌الأول‌انًطهة

‌.وانتضعٍف‌اننسثًنتىثٍق‌‌االاختلاف‌تسثة:‌‌انثانً‌انًطهة

.‌ين‌حٍث‌انتشذد‌وانتساهم‌:‌الاختلاف‌تسثة‌ينهح‌انناقذ‌فً‌اندرذ‌وانتعذٌم:‌‌انثانث‌انًطهة
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 .ترجوح الإهام يحيى تن هعين: الأول‌الوطلة
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ABSTRACT 

This research tackles the identification of Ibn Ma’in, who is one of the critics who have 

judged most of the narrators of  Hadith. Also, it tackles the explanation of  the difference in the 

judgment of the narrators’ reliability, where the judgment differs from one critic to another. The 

narrators whom Ibn Ma’in questioned and whom he’s given reliability in one site and in another 

site he said they are weak  

are all included in the narration of Ibn Muhriz. 

             Moreover, it contrasts between what Ibn Ma’in has said according to Ibn Muhriz’ 

narrative. and Ibn Ma’in’s other narratives. Also, it contrasts between Ibn Ma’in’s sayings and 

the sayings of other critics. 

The aim of the study is to acknowledge the reasons of the difference in Ibn Ma’in’s judgment of 

the reliability of the narrators; are they actual or ostensible? Also, it aims to get the final 

judgment on the narrator, and the compatibility between the judgment on the narrator and what 

they’ve narrated. 

The study has concluded many results; most important of which is that the judgement of Ibn 

Ma’in of a certain narrator may differ from one place to another, and that this difference could be 

actual (that is the change in the opinion of the Imam or “Al Naskh”) and could be ostensible 

(that the granting of reliability is relative).

 


